
Usnesení z 23. zasedání Rady ÚEB AV ČR, v.v.i. 
2/2010 

 
 

Zasedání se konalo dne 16. července 2010 od 10:00 v čítárně ÚEB - Rozvojová 263, 
v Praze - Lysolajích. 
 
   
 
1. Rada v období mezi 22. a 23. schůzí schválila per rollam: 

1) změnu názvu laboratoře ve Stříţovicích na „Stanice šlechtění jabloně 
na rezistenci k chorobám“ (Station of apple breeding for disease resistance); 

2) devět návrhů projektů pro TAČR (Strnad, Skůpa, Vaněk (5), 
Zaţímalová a Doleţal);  

3) dva návrhy projektů pro OPPA (Vaněk (2), z nich podán jeden);  
4) návrh projektu Lili (nyní Bios) pro popularizaci vědy v programu OP 

VaVPI (Kolář), ÚEB zde nakonec funguje jako nefinanční partner; 
5) 14 návrhů projektů pro NAZV (Moravec, Štorchová, Vaněk (2), 

Motyka, Honys, Vágner, Bartoš, Doleţel, Doleţal (2), Burketová (2) a 
Wimmer);  

6) dva návrhy projektů KONTAKT – spolupráce s Maďarskem 
(Vaňková, Doleţel); 

7)  návrh projektu InterDoc (Doleţel); 
8) dva návrhy projektů pro MPO (Skůpa, a projekt likvidace 

cyanobakterií, Wimmer); 
9) doplnila a schválila Výroční zprávu ÚEB (schváleno 28. června 

2010). 
 
2. Rada znovu diskutovala o kritériích posuzování návrhů projektů a způsobu 

předkládání návrhů projektů k posouzení Radě. Rada doporučila, aby stávající 
velmi benevolentní způsob předkládání projektů dostal nová poněkud 
zpřísněná a závazně vyţadovaná pravidla. 

 
3. Rada schválila následující návrhy projektů:  

1) návrh projektu spolupráce s CSIC – Španělsko (Ţárský), (projekt 
schválen dodatečně); 

2) návrh projektu MPO Tip (biodegradabilní fólie, Wimmer). 
 
4. J. Martinec poţádal o budoucí seminář o problematice FC/FCC. F. Kessler 

tento seminář slíbil uspořádat. 
 
5. Rada vyslechla komentář vedoucí THS k předloţeným materiálům týkajícím se 

vývoje čerpání Rozpočtu ÚEB a Rozpisu institucionálních nákladů. Vedoucí 
THS konstatovala, ţe čerpání probíhá podle plánu, institucionální rozpočet 
však zůstává napjatý. Z rezervy institucionálního rozpočtu byly financovány 
náklady na ukončení soudního sporu s ing. Kudlíkem. 

 
6. Rada diskutovala některé poloţky rozpisu institucionálních nákladů. 

K detailnímu čerpání rozpočtu i rozpisu se Rada vrátí na svém nejbliţším 
zasedání. 

 



7. Předseda členy Rady seznámil s vývojem čerpání investičních prostředků. 
Konstatoval, ţe čerpání probíhá podle plánu. Rada se k tomuto bodu vrátí na 
příští schůzi, kdy na základě zpřesněných čísel čerpání určí dočerpání zbylých 
investičních prostředků. 

 
8.  Jiţ schválená investice na výstavbu japanu (250 tis. Kč, areál Lysolaje) byla 

po schválení AR AV ČR přesunuta do nákladů stavby, nebude tedy čerpána 
z investiční dotace.  

 
9. Předseda Rady předloţil Radě k posouzení další dva návrhy na čerpání 

institucionálních investic. Jde o dvě poloţky: 1) zdroj napětí k elektroforéze 
(60684 Kč, zničeno při průtoku vody ze stavby, kupní cenu nahradí pojistka), 
2) chladící lázeň (130248 Kč, zničeno při průtoku vody ze stavby, kupní cenu 
nahradí pojistka). Rada čerpání investic schválila. Rada předpokládá, ţe po 
vypořádání nároku pojišťovnou bude částka k dispozici pro jiný investiční 
nákup. 

 
10. Předseda Rady vznesl dotaz na vedoucí THS týkající se výše vyplaceného 

pojistného plnění za dvě pojistné události, ke kterým došlo v souvislosti se 
stavbou 4. patra budovy v Lysolajích. Vedoucí THS informovala, ţe ani jedna 
pojistka dosud nebyla vypořádána. 
 

11. M. Strnad za přípravnou komisi předloţil návrh směrnice o ochraně výsledků 
výzkumu a vývoje. Rada směrnici prodiskutovala, upravila text a v některých 
místech textu navrhla variantní řešení. Návrh směrnice dále posoudí vedoucí 
THS, patentový zástupce a právník. Finální text s připomínkami znovu 
projedná Rada. 

 
12.  Rada projednala návrhy na změny pravidel Hodnocení laboratoří ÚEB 2010. 

Předseda Rady upozornil, ţe případné změny měly být předjednány se 
zpracovateli, jinak hrozí nebezpečí, ţe hodnocení nebude včas připraveno. 
Rada schválila následující změny: 

  - v seznamu autorů publikací budou označeni autoři z laboratoře 
(podtrţením či přerušovaným podtrţením u dvojí afiliace), 

  - corresponding autor bude zvýrazněn (hvězdička), 
  - v případě děleného prvenství autorů bude toto také označeno 

(indexem 1 u jmen prvních autorů), 
 - na mimořádnou citovanost práce můţe upozornit vedoucí v oddíle 
sdělení vedoucího 
 - THS dodá údaje týkající se spotřeby institucionálních osobních 
nákladů ve sledovaných letech. Tato cifra bude připojena k tabulce. 
 - rozhodující datum pro velikost laboratoří pro rok 2009 je 31. 12. 2009. 

 
13.  Ředitelka podala Radě informace o ukončení soudního sporu Kudlík X ÚEB. 

Spor skončil smírem, který byl schválen dne 10. 6. 2010 usnesením 
Obvodního soudu pro Prahu 6. ÚEB vyplatil ing. Kudlíkovi částku, na které se 
obě strany sporu dohodly. Rada vzala informace na vědomí. Rada doporučila 
ředitelce, aby informovala zaměstnance o způsobu ukončení sporu.  

 



14. Rada diskutovala problém delimitovaných pracovníků, jejichţ financování 
z delimitace končí s koncem roku. Předseda upozornil, ţe problém není jen 
personální, ale i na úrovni nutného poklesu počtu publikací, předčasně 
ukončených či převedených projektů a propadu získaných financí z reţie. Tito 
pracovníci aktuálně řeší 11 projektů, ze kterých ústav získává více neţ 2183 
tis. Kč (necelých 20 % celkového vybraného overheadu v ústavu). L. Kohout 
varoval, ţe kromě finančního propadu z nevybrané reţie předčasně 
ukončených či převedených projektů hrozí, ţe spoluřešitelé nebo 
poskytovatelé mohou vymáhat další kompenzace za zmařený projekt. Rada 
doporučila ředitelce, aby vešla v jednání s ředitelem ÚOCHB o případném 
prodlouţení delimitace do skončení prodlouţeného výzkumného záměru do 
roku 2011. V případě neúspěchu jednání bude třeba situaci znovu řešit. 

 
15. Pro Hodnocení ústavů Akademie věd byly zpracovány a odevzdány materiály. 

Předseda Rady informoval, ţe veřejně přístupné jsou jiţ grafické výstupy 
odevzdaných dat za laboratoře. Tato data však obsahují prakticky stejné 
chyby jako předchozí hodnocení (např. kumulace IF bez určení míry podílu na 
publikaci, bez normalizace na velikost hodnoceného útvaru, počty 
impaktovaných publikací bez ohledu na jejich kvalitu, apod.). Předseda Radu 
informoval, ţe je jiţ známo navrţené sloţení zahraničních posuzovatelů pro 
Hodnocení ústavů Akademie věd ČR 2010. Definitivní sloţení komisí bude 
známo v okamţiku, kdy Hodnotící komise bude kontaktovat kandidáty a získá 
jejich souhlas s prací v evaluačním řízení. 

 
16. Předseda Rady informoval, ţe Akademická rada se rozhodla pokračovat v 

systému odměňování členů rad na bázi docházky na zasedání. Předseda proti 
tomuto způsobu protestoval u ing. Buličky, který slíbil, ţe Akademické radě 
protest předá. 

 
17. Vedoucí THS seznámila členy Rady s postupem výstavby a vzniklými 

problémy přípravy druhé budovy v Lysolajích. 
 
18.  Rada vyslechla informaci ředitelky o popularizaci výsledků získaných v ÚEB 

v médiích a mezi veřejností. Rada ocenila práci Jana Koláře v tomto směru. 
 
19. Další, v pořadí jiţ 24. zasedání Rady ÚEB, se bude konat v září 2010 (přesný 

termín bude upřesněn). 
 
 
 
 
Zapsal a za správnost: Martin Vágner 


